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 INFORMATIEVE RAAD 14 APRIL 2022

                                      Notulen van de vergadering

Voorzitter: mevrouw S. Kuilman
Griffier: de heer M. van Engelshoven

Tevens aanwezig: de heer E. Bouwhuis (GL), mevrouw H. van ‘t Riet (GL), mevrouw A.M. de 
Smalen (GL), mevrouw Y. Yildiz-Kaya (GL), de heer W. Advokaat (OD), de heer J.A.C. van 
Heumen (OD), de heer J. de Jong (OD), de heer J. Prins (OD), de heer H. Berkhout (D66), 
mevrouw S.E. Muijs (D66), mevrouw O.U. Ramautarsing (D66), de heer J.A. Jägers (VVD), 
de heer E.H. Timmer (VVD),  de heer W.K. van Es (PvdA), de heer F.W. Geerts (PvdA), 
mevrouw M. Veenboer (PvdA), de heer E.S. den Heijer (OPD), de heer P.A. Prins (OPD), 
mevrouw A.R. van Marion (OnPD) en de heer J.G.M. Sikking (OnPD)   

Vanuit het college aanwezig: burgemeester E. Boog, wethouder J.D.W. Klaasse, wethouder 
M.A. Sikkes-van den Berg en wethouder A.J.M. Scholten 

Ambtelijke ondersteuning: de heer Van Bijleveld
________________________________________________________

1.  Opening en mededelingen door de voorzitter, vaststelling agenda

De voorzitter heet iedereen van harte welkom.
Met de voorliggende agenda wordt ingestemd.

2. Mededelingen portefeuillehouder Scholten

Wethouder Scholten meldt dat volgende week het park in Holland Park wordt geopend. Daar 
is voor bewoners en omwonenden volgende week zaterdagmiddag een festiviteit. De 
raadsleden zijn daar allen voor uitgenodigd.

3. 1e kwartaalbrief 2022

VVD constateert dat er 2 nieuwe werkwijzen worden aangekondigd, namelijk het meenemen 
van de coronamaatregelen in de brief en het veranderen van de systematiek van niet 
uitgegeven incidentele budgetten van voorgaande boekjaren. Een voorbeeld hiervan is het 
budget Gidsgelden. De VVD kan goed leven met deze opzet van de kwartaalbrief. De 
prognose voor het resultaat is ruim 9 ton en daar dragen de circulaires met betrekking tot de 
algemene uitkering fors aan bij.
Het valt op dat er nogal wat investeringen moeten worden verhoogd en waarschijnlijk zal het 
dit jaar hier niet bij blijven gezien de inflatie. Dat is een zorgelijke ontwikkeling, niet alleen 
voor de gemeentelijke financiële huishouding maar ook voor de inwoners. Een belangrijk 
zorgpunt is de lange wachtlijst bij de Wmo en het feit dat de gemeente te maken heeft met 3 
zieke medewerkers op dit terrein. Er wordt dan ook van uitgegaan dat alles op alles wordt 
gezet om de problemen het hoofd te bieden. Een goed schuldenbeleid is een belangrijke 
pijler van het inkomen- en armoedebeleid. Daarom is het een goede zaak dat het Rijk extra 
middelen beschikbaar stelt voor mensen die in de financiële problemen komen, met name 
vanwege de inflatie.
Er wordt voorgesteld om het voorbereidingskrediet voor onderzoek naar sociale woningbouw 
op de Harmonielaan te verhogen met € 50.000. Betreft het hier een eerste kredietaanvraag 
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met betrekking tot de Harmonielaan? De VVD is geen voorstander van verdichting van 
bestaande wijken. Hier is de diversiteit van de wijk in het geding want de wijk bestaat 
momenteel al uit 100% sociale huurwoningen en als er dan gebouwd moet worden zouden 
dat middenhuurwoningen moeten zijn. De VVD zal nog nadere schriftelijke vragen stellen 
met betrekking tot de beoogde acties in het kader van Impuls kansrijke start en de 
compensatie van energielasten voor lagere inkomens.

PvdA zegt dat het voor het eerst is dat nog niet ingezette lopende budgetten worden 
overgeheveld naar het volgende jaar. Hopelijk kunnen die snel worden ingezet. Of het 
nieuwe systeem jeugdzorg met de lumpsum voor de 10 kernpartners voldoende zal zijn blijft 
spannend. Terecht wordt voorgesteld om tijdig afspraken te maken over college- en 
raadsbevoegdheid om snel te kunnen handelen. Daarnaast moet ook nog gezien worden of 
de cofinanciering voor het Actieplan eenzaamheid gaat lukken. Het duurder worden van de 
accountant is gerechtvaardigd gezien de extra inspanningen die gedaan moeten worden in 
verband met corona zoals de uitvoering van de Tozo en de Bbz. Er komt een toename van 
bijstandsgerechtigden na het stopzetten van de financiële compensatieregelingen en daarom 
is het goed dat de dienstverlening aan deze groep geïntensiveerd gaat worden met tijdelijke 
impuls- en re-integratiegelden.
Het is vervelend dat de wachttijden voor de Wmo oplopen maar het opstellen van een 
formatiescan en inhuur van mensen om de service toch te kunnen verlenen kost geld. Dit is 
echter zeker verdedigbaar. Het project Oost-West As is binnen de geplande kosten 
gebleven. Voor de komende projecten moet nog maar worden gezien of dat lukt gezien de 
geopolitieke situatie, inflatie en verkrijgbaarheid van bouwmaterialen.

GroenLinks merkt op dat de gemeente ook te maken heeft met een hoge prijsinflatie en dan 
is het goed om te zien dat wordt verwacht dat wordt uitgekomen op een hoger positief 
resultaat. Daarom steunt de fractie ook het voorstel van het college om snel te kunnen 
handelen als dit prijstechnisch een voordeel kan opleveren. Blijkbaar heeft het college al zo 
gehandeld bij de vervanging van de tennisbanen. Het is belangrijk dat het voorstel over hoe 
hiermee om te gaan indien mogelijk dit kwartaal aan de raad wordt voorgelegd zodat 
afspraken kunnen worden gemaakt wanneer het college een contract kan tekenen voordat 
de raad hiervoor een budget heeft toegekend. Het overhevelen van budgetten uit 
voorgaande jaren is positief omdat het beter is om het geld eerder beschikbaar te hebben 
om alsnog de gestelde doelen te halen.
Wat is nu het aanbod voor jongeren met mentale problemen en lukt het inmiddels beter om 
die jongeren te bereiken? Het is mooi om te zien dat het talentenprogramma van de 
gemeente wordt uitgebreid en dat de gemeentelijke organisatie daarvan de voordelen 
ervaart.

Onafhankelijke Partij Diemen vraagt of er nooit afspraken zijn gemaakt met de 
projectontwikkelaar van Holland Park over de vergroening. Over welke leeftijd van jongeren 
wordt gesproken op pagina 13? Het is mooi dat het sportpark op de Sportlaan 7 netjes is 
ingericht en dat daar nog € 330.000 bij moet maar wordt dit in die 10 jaar ook in de huur 
verdisconteerd? Aan de Willem de Zwijgerlaan ligt de andere tennisvereniging ATVD. Gaat 
de gemeente daar ook uitgaven doen om het in orde te brengen?

D66 zegt dat het goed is dat er nu een experiment wordt gedaan met lumpsum op de 
uitgaven van de jeugdzorg. Verder is de fractie blij met de aandacht voor de aller 
kwetsbaarsten in Diemen en dit alles met nog in ieder geval dit jaar een positief 
rekeningresultaat.
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Een zorg is het afwijken van het budgetrecht van de raad. Het lijkt erop alsof dit al 2 keer is 
gebeurd. Eerst met de tennisbanen en later met de containerwoningen. Is hier inderdaad 
sprake van een afwijking van het budgetrecht? Het is belangrijk dat er heel strakke kaders 
voor zijn omdat de raad het budgetrecht heeft. Natuurlijk kunnen er situaties zijn waarin het 
college snel wil handelen maar is dat niet op een andere manier mogelijk door bijvoorbeeld 
een extra gemeenteraad in te lassen? Als dat niet mogelijk is qua tijd zou bij het voorstel wat 
in de maak is ook moeten worden bekeken hoe dit landelijk is geregeld want ook in de 
Tweede Kamer wordt af en toe afgeweken van het budgetrecht maar dat kan alleen in 
uitzonderlijke gevallen met een beroep op het belang van de Staat en alleen als beide 
Kamers daar van tevoren over zijn ingelicht op grond van de Comptabiliteitswet. Is de 
wethouder bereid om in het voorstel dat gemaakt wordt dergelijke strenge kaders op te 
nemen en zich in de tussentijd voordat het voorstel aan de raad is gestuurd ook aan zulke 
strenge kaders te houden?

Ons Diemen merkt op dat goede antwoorden zijn gegeven op de technische vragen.

Ouderenpartij Diemen constateert dat de zorgen over de oorlog en de inflatie al tot uiting 
komen in de 1e kwartaalbrief. Daarnaast zijn er zorgen over de wachttijden bij de Wmo.

Wethouder Scholten legt uit dat de Gemeentewet de mogelijkheid geeft aan het college om 
geld uit te geven dat niet is begroot. Het moet dan wel onverwijld worden gemeld aan de 
raad. Wellicht wordt het risico gelopen dat dit vaker moet gaan gebeuren. Dat heeft met de 
inflatie te maken maar ook met de Oekraïnecrisis. Daarvoor zal wat op papier worden gezet 
en dan wordt met de raad hierover in gesprek gegaan. Ook het college voelt zich hier wat 
ongemakkelijk bij en daarom wordt altijd de toets gedaan voor als de raad het achteraf toch 
niet goed vindt of er elders in de begroting ruimte is door besparingen et cetera. Voordat het 
college heeft besloten over de tijdelijke woningen voor vluchtelingen uit Oekraïne is er al een 
gesprek geweest met de fractievoorzitters over dat bedrag. Wat snel is ingekocht voor de 
tennisvelden is niet van tevoren gemeld maar dat was ook een wat ander bedrag en dat 
gebeurde op het moment dat de prijzen ongeveer per uur stegen. Het is aan de raad zelf of 
ze op korte termijn bijeen geroepen wil worden. Er zal een apart gesprek worden gevoerd 
met de raad over of dit veel voorkomt, hoe dit gedaan gaat worden en welke informatieplicht 
er ligt bij het college. Wellicht stelt de raad een bepaalde drempel van boven dat bedrag 
doen we procedure 1 en als meer dan 3 miljoen wordt uitgegeven wordt procedure 2 
gehanteerd. De bedoeling is dat voor het zomerreces zo’n notitie wordt gemaakt.
De raad heeft niet eerder een voorbereidingskrediet beschikbaar gesteld inzake de 
Harmonielaan. Dit is de eerste stap in de uitwerking van het hele gebied 
spooronderdoorgang.

VVD wijst erop dat er staat dat er een verhoging plaatsvindt van het krediet.

Wethouder Scholten zegt dat dit er wellicht is ingeslopen want er was nog helemaal geen 
krediet. Wat betreft Holland Park zijn in 2015/2016 afspraken gemaakt over hoe de openbare 
ruimte eruit moet zien. De ontwikkelaar houdt zich keurig aan de afspraken. Vorig jaar heeft 
het college zelf geconstateerd dat serieus moet worden gekeken naar een verdere 
vergroening. Dat betekent dat niet zomaar de spa in de grond kan worden gezet omdat heel 
Holland Park vol ligt met kabels en leidingen in de openbare ruimte. De afdeling Openbare 
ruimte heeft toen een onderzoek gedaan waar het mogelijk is om meer te vergroenen, ook 
met bewoners. Daar zijn niet alleen bomen uitgekomen maar ook mogelijkheden voor 
geveltuinen et cetera. De rekening daarvan kan niet bij de ontwikkelaar worden gelegd want 
die heeft zich keurig aan de afspraken gehouden.
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Wethouder Klaasse geeft aan dat in de coronabrieven alles staat beschreven wat voor 
jongeren wordt gedaan. Het zwaartepunt zit enerzijds bij de 12-18-jarigen en anderzijds bij 
de 18-24-jarigen en dat betreft een veelheid aan projecten. TVZ speelt op kunstgras en dat 
geld krijgt de gemeente min of meer terug in de vorm van huur. ATVD doet het in grote lijnen 
in eigen beheer en die vereniging heeft een aantal jaar geleden het hele park opgeknapt en 
dat wordt doorbelast in de contributie van hun leden. Beide verenigingen betalen heel weinig 
erfpacht. De gemeente is dus zeer schappelijk tegenover de tennisverenigingen.

Wethouder Scholten constateert dat in de raadsvoordracht inderdaad staat dat het krediet is 
verhoogd en dat zal worden aangepast. In de kwartaalbrief is het wel juist verwoord.

GroenLinks vraagt hoe jongeren met mentale problemen worden bereikt.

Wethouder Klaasse zegt dat er contact is via allerlei kanalen zoals de Madi. Daarnaast zijn 
er specifieke bewonersbrieven voor mensen in een bepaalde leeftijdsgroep en binnenkort 
gaat er weer een uit waarin wordt verwezen naar alle instellingen in Diemen voor als ze het 
even niet meer zien zitten. Voor de campus is dat in het verleden in het Engels en het 
Nederlands gedaan. Het blijft echter moeilijk om die groep te bereiken.

GroenLinks is benieuwd of de meest recente brieven hebben geleid tot meer respons en tot 
meer jongeren die een beroep hebben gedaan op de ondersteuning.

Ouderenpartij Diemen zegt dat het ook de bedoeling is dat het college zich ongemakkelijk 
voelt als uitgaven worden gedaan die nog niet door de raad zijn gedekt want alle 
collegeleden zijn persoonlijk aansprakelijk voor die uitgaven zolang de raad dat nog niet 
heeft geaccordeerd.

Wethouder Scholten bedoelt dat ook juist met het zich ongemakkelijk voelen maar dat hoort 
bij het vak van besturen.

Wethouder Klaasse geeft aan dat het moeilijk is om te zien of de interventie heeft geleid tot 
meer contact. Er zijn veel contacten met jongeren maar voor een deel is het ook 
geanonimiseerd. Bij de hulplijn UpTalk is het bijvoorbeeld niet bekend hoeveel jongeren uit 
Diemen daar reageren omdat het anoniem is. Binnenkort gaat er weer een brief uit naar 
deze specifieke doelgroep en er zal worden gekeken of dat een effect heeft op de aanloop bij 
de partners in het welzijnsveld.

Conclusie:
De voorzitter concludeert dat het voorstel als bespreekstuk naar de raad gaat.

4. Intrekken Structuurvisie Diemen uit 2011

De voorzitter concludeert dat het voorstel zonder discussie als hamerstuk naar de raad gaat.

5. Mededelingen portefeuillehouder Boog

De heer Boog geeft een overzicht van de stand van zaken over de opvang van vluchtelingen 
in den breedte. In het vervolg zal de informatie zoveel mogelijk schriftelijk worden gegeven 
maar bijna elke dag is er nieuwe informatie en het is lastig om actueel te zijn. Ook moet 
worden voorkomen dat de mensen die heel druk zijn met de opvang ook nog worden belast 
met een uitgebreide schriftelijke informatievoorziening richting raad. Daar zal een balans in 
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worden gezocht om de raad toch regelmatig op de hoogte te houden van een aantal 
ontwikkelingen.
Momenteel zijn er in Diemen 171 inschrijvingen van Oekraïense vluchtelingen. Daarbij is het 
geval dat 27 mensen in het VIA Hotel nog niet zijn geregistreerd omdat daar nog een toets 
moet plaatsvinden door de IND. Er kan dus worden gezegd dat er ongeveer 198 
vluchtelingen zijn opgenomen in Diemen waarbij 83 in het VIA Hotel en alle anderen in 
particuliere opvang bij mensen thuis. Diemen loopt een beetje voorop in het inschrijven in de 
BRP en daardoor is er een redelijk beeld van de situatie. Daar is bewust voor gekozen 
omdat er dan ook een beter beeld is van wat moet worden georganiseerd en de uitkering van 
leefgeld.
Een klein deel dat nog door de IND moet worden getoetst betreft mensen die gevlucht zijn uit 
bijvoorbeeld Syrië naar Oekraïne en dus niet de Oekraïense nationaliteit hebben. Die 
hebben nog niet de papieren die de gemeente makkelijk kan toetsen zodat de mensen direct 
in de basisregistratie kunnen worden ingeschreven. Overigens blijkt uit een eerste pilot bij de 
opvanglocatie ‘t Harde dat slechts 1-2% van de vluchtelingen niet de juiste papieren heeft.
Momenteel heeft de gemeente de mensen in het VIA Hotel opgevangen. Er was eerder 
ondersteuning van het Leger des Heils en afgelopen maandag is gestart met de 
Regenbooggroep die ondersteuning biedt in het VIA Hotel. Dat loopt heel goed maar er is 
eigenlijk sprake van een bijzondere situatie want in de weekenden zijn er ook nog 820 
andere gasten in het hotel. Andere hotels in de regio worden vaak exclusief voor de opvang 
van vluchtelingen gebruikt. Dit zorgt ook soms voor een beetje spanning tussen degenen die 
ondersteuning bieden en de bedrijfsvoering in het hotel maar tot nu toe is er goed 
uitgekomen en dat heeft er ook toe geleid dat een aantal keren de afspraak is verlengd. 
Inmiddels is er een verlenging tot 1 juni en het zou kunnen dat wordt bekeken met het hotel 
of dat nog iets kan worden opgerekt zodat er straks iets meer schuifruimte is bij de volgende 
fase van de opvang.
Bij Florente zijn 15 kinderen in de tussenvoorziening. Kinderen onder de 4 jaar kunnen ook 
worden aangemeld bij de reguliere kinderopvang en de peutergroepen. Daarnaast is er een 
mogelijkheid voor het voortgezet onderwijs waarbij de ISK in Oost het meest voor de hand 
liggend is voor de leerlingen uit Diemen. De gemeente weet natuurlijk het meeste van de 
kinderen die in de gemeentelijke opvang zitten maar niet van de kinderen in de particuliere 
opvang. Geprobeerd wordt om in de komende tijd van iedere individuele situatie een goed 
beeld te krijgen, ook door middel van de leerplichtambtenaren.
Wat betreft het leefgeld heeft het college niet gewacht totdat er een rijksregeling is want de 
ervaring leert dat dit vaak weken duurt voordat het tot stand is gekomen. Daarom is een 
eigen leefgeldregeling samengesteld. Inmiddels is er nu ook een landelijke regeling gekomen 
en daarom wordt er nu overgegaan op de landelijke regeling en op de vergoedingen die 
landelijk zijn vastgesteld.
De gemeente is heel blij met verschillende vrijwilligersinitiatieven die zijn gestart. Dan gaat 
het om praktische hulp maar ook om tolken. Het is zeker niet het geval dat alle mensen uit 
Oekraïne goed Engels kunnen spreken. Er zijn dus Oekraïense en Russische tolken nodig 
maar ook mensen die Arabisch spreken want er is bijvoorbeeld ook een grote Syrische 
familie opgevangen. Dit wordt nu allemaal verzorgd via de Regenbooggroep maar er zijn ook 
bedrijven en instellingen die allerlei dingen aanbieden. De buurtsportcoaches zijn heel actief 
met de kinderen in de gemeentelijke opvang en dat mag ook vanuit de particuliere opvang 
als die zich melden. Dit geldt overigens ook voor andere vluchtelingen. Er wordt geen 
onderscheid gemaakt. Er zijn bijvoorbeeld goede afspraken met de campus over het gebruik 
van sportvoorzieningen en van de fitness. Er zijn ook individuele afspraken met kinderen 
over voetbal of tafeltennis.
Wat betreft werk wordt geprobeerd zoveel mogelijk aan te sluiten bij regionale initiatieven. 
De mensen zijn in eerste instantie zelf verantwoordelijk voor het krijgen van werk en veel 
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Oekraïners willen ook graag aan de slag en gaan zelf actief op zoek maar voor de groep die 
dat wat moeilijker vindt wordt nu vooral op regionaal niveau gekeken of ze kunnen worden 
geholpen naar werk.
Inmiddels is informatie ontvangen over het normbedrag per gemeentelijke opvangplek die is 
gerealiseerd. Het is zelfs niet relevant of die wel of niet wordt benut en dit is ook niet 
afhankelijk van de regionale opgave in deze. Inmiddels zijn er 83 plekken gerealiseerd en die 
zijn ook aangemeld. Het normbedrag is € 700 per week per gerealiseerde opvangplek en 
daarmee komt de gemeente financieel goed uit.
Overigens is er nog wel een hele discussie over alle andere opvangmogelijkheden en de 
financiering daarvan. De burgemeester is wettelijk verantwoordelijk om opvangplekken te 
realiseren en dat wordt gedaan in medebewind, een uitvoering van een rijkstaak. Aan 
medebewind is gekoppeld dat compensatie wordt gekregen van het rijk maar er worden nog 
veel gesprekken gevoerd over hoe die compensatie er precies uit komt te zien tussen de 
VNG en het ministerie.
Het kabinet is bezig met een oplossing voor vluchtelingen die thuis worden opgevangen en 
de gevolgen die dat heeft voor bijvoorbeeld toeslagen die mensen ontvangen zodat ze niet 
worden gekort. Er wordt nu landelijk gekeken naar een wetsvoorstel om dit ook met 
terugwerkende kracht te regelen.

GroenLinks stelt voor om nu eerst agendapunt 7 te behandelen en daarna agendapunt 6.

De voorzitter constateert dat iedereen zich kan vinden in dit ordevoorstel.

6. Opvang vluchtelingen Oekraïne

Ouderenpartij Diemen complimenteert het college voor de snelle actie en voor de snelle 
beslissing inzake de bestelling van de 30 woonunits. De fractie zal akkoord gaan met het 
voorstel maar heeft nog een vraag over de inkomstenkant want als mensen in die opvang 
terechtkomen en werk vinden kunnen ze ook huur betalen of een daaraan gelijk te stellen 
vergoeding. Stel dat over een half jaar die woonunits er staan en over een jaar een deel van 
de Oekraïense vluchtelingen is teruggegaan naar hun land of elders in het land is 
terechtgekomen. Dan mogen die woonunits niet leeg blijven staan wat een uitgave van 3,7 
miljoen voor gedeeltelijke leegstand is niet verantwoord. Het college moet er dan alles aan 
doen om die woonunits weer te verhuren of beschikbaar te stellen en dan kan het gaan om 
Diemense noodgevallen maar ook om statushouders.

Ons Diemen  vraagt hoe de traumazorg is geregeld. Er staat in de raadsvoordracht dat er  
afspraken gemaakt gaan worden om de wooneenheden 2 jaar op de locatie te laten staan en 
daarvoor een huurovereenkomst met de eventuele rechtsopvolger te sluiten. De gemeente 
heeft echter het voorkeursrecht op dat gebied. Dit kan verwarring wekken bij toekomstige 
kopers want de gemeente doet blijkbaar afstand van zijn voorkeursrecht.

D66 geeft ook complimenten aan het college voor hoe snel en slagvaardig dit is aangepakt. 
Het is belangrijk dat er ook aandacht is voor trauma. De mensen hebben misschien 
familieleden verloren of andere nare ervaringen en daar is dus zeker traumazorg voor nodig.

GroenLinks is akkoord met de gevraagde beslissingen. Het is belangrijk dat deze groep 
vluchtelingen goede opvang heeft voor een langere periode. Essentieel is dat de opvang 
stabiel is en dat de vluchtelingen niet van hot naar her worden verplaatst. Dus dat goed 
wordt gekeken wat de volgende stap is en goede communicatie hierover is van groot belang 
zodat ze weten wat hen te wachten staat en wat de mogelijkheden en onmogelijkheden zijn. 
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Hoe is de opvang in de regio als in Diemen geen mogelijkheden zijn? Het is belangrijk dat 
als de mensen buiten de regio worden geplaatst er voldoende stabiliteit is en het niet weer 
een tijdelijke plek is. Er wordt van uitgegaan dat de kosten die de gemeente maakt in 
voldoende mate worden gecompenseerd door het Rijk.
Het is belangrijk dat de vluchtelingen de nodige begeleiding krijgen. In de asielzoekerscentra 
staat de opvang onder druk en als een beroep wordt gedaan op de gemeente om 
vluchtelingen op te vangen dient hiernaar welwillend te worden gekeken en alle opties 
worden verkend. Het is niet makkelijk omdat er veel juridische voorwaarden zijn voor de 
opvang en Oekraïense vluchtelingen zijn andere vluchtelingen dan de reguliere vluchtelingen 
maar hopelijk zullen die mogelijkheden altijd worden verkend in overleg met betrokken 
instanties als het COA en de veiligheidsregio.

PvdA vindt het mooi om te zien dat er zoveel vluchtelingen, waar ze ook vandaan komen, 
goed in Diemen worden opgevangen en dat het zelfs meer dan de taakstelling is. De opvang 
lijkt goed geregeld op korte termijn maar wat voor opvangmogelijkheden zijn er voor overige 
vluchtelingen die niet kunnen worden opgevangen in de containerwoningen? De gezinnen 
die er zijn willen natuurlijk graag duidelijkheid op korte termijn. Is er extra aandacht voor de 
vluchtelingen in het kader van mogelijke mensenhandel en arbeidsuitbuiting en is er 
aandacht voor vluchtelingen in gastgezinnen? Zo komt het voor dat vluchtelingen bij 
gastgezinnen weer terug moeten naar de noodopvang en dat gastgezinnen moeilijk bij 
instanties terecht kunnen voor vragen. Is daar ondersteuning voor om te voorkomen dat 
vluchtelingen van hot naar her worden gebracht?

VVD constateert dat Rusland met veel geweld en oneigenlijke argumenten haar buurland 
Oekraïne is binnengevallen en dat huizen, theaters, scholen en zelfs ziekenhuizen een 
doelwit zijn. De fractie steunt volledig de kordate en adequate aanpak van het college in de 
opvang van de vluchtelingen. Diemen levert een bijdrage op basis van de taakstelling van de 
veiligheidsregio om fatsoenlijke huisvesting voor de langere termijn van 1-5 jaar te 
onderzoeken. Zijn er naast de gekozen locatie aan de Bergwijkdreef nog andere locaties in 
beeld? Een groot compliment voor allen die klaar stonden om datgene te doen wat 
noodzakelijk was: het college, de ambtelijke organisatie, woningcorporatie maar zeker ook 
particuliere gezinnen en het VIA Hotel.
Diemen heeft een stevige financiële positie maar het is noodzakelijk om steeds te 
onderzoeken wat binnen de landelijke compensatieregelingen is gedekt. Een informatiebrief 
over de ontwikkelingen in deze, vergelijkbaar met de coronabrief, kan een goede voorziening 
zijn. Kan het college daar nog verder iets over zeggen? Bij de begeleiding moet ook worden 
gedacht aan medische zorg, psychische begeleiding, sport, cultuur en ontspanning. Is daar 
ook nog iets over te melden? Is het een idee om voor de website van de gemeente ook te 
kijken naar een andere taal zoals Engels of misschien zelfs een klein stukje in het 
Oekraïens?

De heer Boog zegt dat vanaf het begin door de organisatie keihard is gewerkt. Er was een 
wens na corona dat weer kon worden gegaan naar normale zaken maar toen kwam deze 
verschrikkelijke oorlog met een grote vluchtelingenstroom en toen was er geen enkele twijfel 
bij het bestuur en in de organisatie om daar een bijdrage aan te leveren. De mensen zijn 
soms dag en nacht in de weer om alles in goede banen te leiden. De complimenten voor de 
organisatie zullen zeker worden doorgegeven.
De mensen kunnen misschien een inkomen krijgen door werk en zouden dan ook wellicht 
huur kunnen betalen. Momenteel worden er een aantal scenario’s bekeken van wie kunnen 
straks gebruikmaken van de semipermanente woningen, wie kunnen gebruikmaken van de 
tussentijdse voorziening op de Bergwijkdreef en daar hoort ook bij hoe het met de financiën 
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gedaan wordt en als de mensen dadelijk inkomen krijgen kunnen ze misschien ook een 
bijdrage leveren in de vorm van huur. Dat wordt meegenomen in de scenario’s die worden 
ontwikkeld. Dan krijgen mensen ook geen leefgeld meer en dan kunnen ze door middel van 
huur ook een bijdrage leveren.
De semipermanente woningen kunnen nu worden ingezet voor Oekraïense vluchtelingen 
maar eventueel zijn ze in de toekomst ook voor andere doelgroepen beschikbaar zoals 
studenten of andere vluchtelingen of mensen die in de knel komen op de woningmarkt en 
tijdelijk iets nodig hebben. Het voordeel van deze woningen is dat ze flexibel zijn en 
makkelijk op een andere locatie kunnen worden neergezet. Dit is op dit moment een hele 
goede locatie omdat alle nutsvoorzieningen er al lagen voor de containerwoningen. Er is ook 
wel degelijk naar andere locaties gekeken voor de komende tijd en straks kunnen de mobiele 
woningen wellicht ook worden ingezet voor andere vluchtelingen maar eerst is de focus op 
de Oekraïense vluchtelingen en waarschijnlijk gaat dat nog wel enige tijd duren. Zelfs als de 
oorlog morgen voorbij is, is de vraag wanneer mensen weer terug kunnen of terug willen 
naar Oekraïne.
De traumazorg is heel belangrijk want helaas zijn er mensen bij die verschrikkelijke dingen 
hebben meegemaakt. Vanaf de eerste dag is gekeken hoe contact kan worden gelegd met 
de hulpverlening in de regio. Gelukkig zijn er in de regio veel instanties die hulp kunnen 
bieden. Dit loopt zoveel mogelijk via de normale lijnen. Het sociaal team van De Brede Hoed 
kan mensen begeleiden naar de juiste hulp maar het kan ook Vluchtelingenwerk zijn die ook 
expertise heeft. Het Leger des Heils kan ook goed doorverwijzen naar andere partijen.

Ons Diemen vraagt of de Ark ook is benaderd.

De heer Boog zegt dat ook met de Ark wordt gesproken voor ondersteuning want die zijn 
specialisten op dit gebied.

De heer Van Bijleveld legt uit dat er inderdaad een voorkeursrecht ligt op die gronden maar 
deze gronden worden op een gegeven moment in ontwikkeling gebracht en dan kunnen de 
semipermanente woningen op een andere locatie worden neergezet.

De heer Boog vult aan dat het dus kan zijn dat die gronden worden verkocht maar de 
afspraak zou kunnen worden gemaakt met de koper van totdat we dat gebied gaan 
ontwikkelen laten we de semipermanente woningen staan. Zo moet de tekst worden 
gelezen.
De mensen zijn in eerste instantie opgevangen op locaties zonder dat er is nagedacht of dit 
wel de meest geschikte locaties zijn voor bepaalde doelgroepen. De hotelopvang is de 
eerste noodopvang die kon worden georganiseerd er vervolgens wordt nagedacht hoe de 
mensen met zo min mogelijk stappen naar een stabiele situatie kunnen worden gebracht. 
Het duurt even voordat de semipermanente woningen geplaatst kunnen worden en voor de 
tussentijd kwamen de containerwoningen in beeld. Voordat de mensen daarin komen 
worden ze goed opgeknapt maar er kan niet aan worden ontkomen dat die mensen daarna 
een beweging moeten maken naar waarschijnlijk de semipermanente woningen. Een deel 
van de mensen die nu in het hotel wordt opgevangen kan uiteindelijk ook niet terecht in de 
containerwoningen of in de semipermanente woningen want dat heeft bijvoorbeeld te maken 
met hoe groot het gezin is en andere omstandigheden. Voor een deel van de mensen wordt 
gekeken of er andere oplossingen kunnen worden gevonden. Dan is het doel om zoveel 
mogelijk te streven naar een stabiele situatie. In eerste instantie wordt gekeken naar binnen 
de veiligheidsregio maar deze veiligheidsregio zit redelijk vol en er zijn andere 
veiligheidsregio’s waar nog heel veel plekken vrij zijn. Daarom zou het kunnen dat ze naar 
andere regio’s worden verplaatst maar dan is wel de inzet dat dat voor een langere tijd is.
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De mensen in de thuisopvang zijn voor een groot deel ingeschreven in de basisregistratie. 
Het Leger des Heils gaat aan de slag met een pilot om huisbezoeken af te leggen in de regio 
bij mensen die vluchtelingen thuis hebben opgevangen om te kijken waar de mensen 
tegenaan lopen en wat voor ondersteuning ze nodig hebben. Er is uitgegaan van de eigen 
verantwoordelijkheid van mensen in de thuissituatie maar iedereen weet dat dit vaak ook een 
probleem wordt want niet iedereen heeft zich gerealiseerd wat erbij komt kijken om mensen 
in huis nemen. Daar zijn mensen bij die zorg nodig hebben omdat ze bijvoorbeeld een 
trauma hebben.

GroenLinks vraagt of die groep bij de inschrijving of ergens anders heeft aangegeven dat ze 
opvang willen buiten het gezin en dat dus de verwachting is dat er mensen bij zijn die ook op 
die manier gehuisvest willen worden.

De heer Boog kent maar één concreet geval waarbij is aangegeven dat men op zoek is naar 
een andere opvangmogelijkheid. De gemeente zal niet voor al die gevallen een oplossing 
kunnen bieden. Als mensen die nu in het hotel worden opgevangen ergens anders 
gehuisvest moeten worden zal dat voor een deel wat schuifruimte kunnen bieden voor 
mensen die nu in de thuisopvang zitten en die daar tegen grenzen aanlopen. 
Natuurlijk is de spanning in deze discussie dat voor Oekraïense vluchtelingen alles wordt 
gedaan maar als het gaat om andere vluchtelingen is het veel moeilijker om opvangplekken 
te realiseren. Naar aanleiding van de discussie over Ter Apel heeft de regio gekeken naar 
wat kunnen we doen en toen heeft Amsterdam tegen de rest van de regiogemeenten gezegd 
van wij gaan kijken of we 300 plekken kunnen realiseren ter ontlasting van de situatie in Ter 
Apel. Daarbij is de regionale afspraak gemaakt dat Amsterdam dat nu even voor haar 
rekening neemt zodat de regiogemeenten zich kunnen concentreren op de Oekraïense 
vluchtelingen. Wellicht komt er een opdracht van het rijk in de toekomst om breder te kijken 
naar andere vluchtelingenopvang maar de focus ligt nu echt op de Oekraïense vluchtelingen 
en dat is al moeilijk genoeg.
Vanaf de eerste dag van de enorme vluchtelingenstroom is in de veiligheidsregio gezegd dat 
er een enorm risico is dat bendes en criminelen gebruik gaan maken van die 
vluchtelingenstroom en dat er dus sprake is van mensenhandel en uitbuiting. In Nederland 
zijn daar ook al de eerste signalen van. Daarom is gekeken hoe de mensen zelf bewuster 
kunnen worden gemaakt maar dat ook alle instanties die actief zijn in de opvang leren om 
naar de signalen te kijken. Dat geldt ook in het VIA Hotel waar je dan precies op moet letten. 
De vluchtelingen worden hierover ook zelf geïnformeerd in verschillende talen om ze te 
wijzen op de risico’s.
Er is breed gekeken in Diemen naar welke locaties er zijn en welke voordelen en nadelen die 
hebben maar het college vond dit de meest geschikte locatie op dit moment omdat een 
aantal voorzieningen al beschikbaar is, het is een redelijk goed bereikbaar gebied en ook 
dicht bij een treinstation. Er zijn een aantal voorzieningen in de buurt en het is best een 
internationaal georiënteerde omgeving met de campus en Holland Park. Als dit langer gaat 
duren en toe moet worden gegaan naar de ontwikkeling van dit gebied voor Holland Park 
Zuid mag die ontwikkeling niet worden gestagneerd door die semipermanente woningen. Als 
het jaren gaat duren moet op dat moment worden gekeken of er ook andere locaties in beeld 
moeten komen.
Het rijk stelt een vergoeding tegenover de uitvoering in medebewind. Er wordt gesproken 
over een reële vergoeding en nieuwe richtlijnen. Natuurlijk zit er een bepaald risico in dat 
wellicht niet alles wordt gedekt maar de eerste compensatiemaatregelen zijn goed. Met het 
normbedrag kunnen voor de eerste periode de kosten goed worden gedekt. Het voordeel is 
wel dat er sprake is van een investering in semipermanente woningen die ook voor andere 
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doelgroepen kunnen worden gebruikt. Ze kunnen ook deels worden terug verkocht of 
doorverkocht.
Wat betreft ontspanning wordt gekeken naar sportactiviteiten en er zijn met de campus 
afspraken gemaakt over jeugdactiviteiten. Deels zullen de mensen willen gaan werken en de 
jeugd wil naar school of in de opvang maar zolang dat niet allemaal kan moet er op andere 
wijze dagbesteding worden georganiseerd en dat komt nu goed van de grond, ook door 
middel van de vrijwilligers.
Door middel van directe informatie aan de vluchtelingen in verschillende talen wordt 
geprobeerd om heel duidelijk te zijn. Er zijn inmiddels ook veel tolken ingeschakeld en zo 
wordt geprobeerd om de communicatie in verschillende talen te verzorgen om zo 
laagdrempelig en duidelijk mogelijk te communiceren.

GroenLinks vraagt of er wat meer informatie kan worden gegeven over een behoorlijk aantal 
vluchtelingen dat zich heeft gemeld bij de Voedselbank en dat de Voedselbank daarover in 
gesprek is met de gemeente.

Ons Diemen merkt op dat de geciteerde zin in de raadsvoordracht zo kan worden opgevat 
dat toekomstige kopers er vanuit kunnen gaan dat de gemeente afscheid neemt van het 
voorkeursrecht. Dat laatste gedeelte in die zin is overbodig en moet worden geschrapt. De 
vluchtelingen kunnen tot 1 juni in het hotel blijven en pas per december komen die woningen 
vrij. Betekent dat dat die mensen dan ergens anders in het land worden geplaatst in de 
tussentijd?

Ouderenpartij Diemen zegt dat de gevraagde beslissing onder 3 zou kunnen worden gelezen 
alsof uitsluitend de landelijke compensatiemaatregelen worden gebruikt voor dekking. 
Wellicht kan hier nog naar worden gekeken.

Onafhankelijke Partij Diemen vraagt of er ook vluchtelingen met huisdieren zijn 
ondergebracht.

De heer Boog is het bekend dat wordt gesproken met de Voedselbank. De volgende keer zal 
bij de update worden meegegeven wat de gesprekken hebben opgeleverd en wat de 
behoefte is. Het is prima om de door Ons Diemen aangehaalde zin te schrappen in het 
raadsvoorstel. De opvang in het hotel is gegarandeerd tot 1 juni maar wellicht kan dit nog 
iets verlengd worden zodat er meer mogelijkheden zijn voor de volgende fase. Voor de 
tussenfase wordt gebruik gemaakt van de containerwoningen die er al zijn en die vrijkomen 
op het huidige terrein. De inschatting is wel dat niet iedereen daar een op een kan worden 
doorgeplaatst. Een aantal mensen zal dus elders moeten worden gehuisvest. Er is een 
aanbod gedaan aan mensen die daar op een tijdelijk huurcontract zitten om iets eerder weg 
te gaan.
De kosten zullen niet uitsluitend door de landelijke compensatie gedekt worden. Zo kan de 
huur een onderdeel zijn van de scenario’s.

Ouderenpartij Diemen begrijpt dat het leefgeld ophoudt als iemand werk krijgt en daardoor 
inkomen verwerft. Dan is er geen dekking meer voor de kosten van de opvang dan uit de 
huur.

De heer Boog wijst erop dat er verschillende regelingen worden opgesteld met verschillende 
varianten van huisvesting en hoe de kosten worden vergoed omdat gemeenten dit op 
verschillende manieren doen. Opvang in een hotel, kantoren worden verbouwd, 
semipermanente woningen of een tussentijdse voorziening in bestaande containerwoningen 
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enzovoort. Het Rijk is nu aan het kijken welke financieringsmethodiek past bij de 
verschillende modellen van huisvesting. Dat staat los van de algemene regeling die er nu is 
voor het leefgeld.
Het hotel heeft duidelijk gezegd dat geen vluchtelingen met dieren kunnen worden 
opgenomen. Daar is dus een eerste selectie op gemaakt. Dit kan natuurlijk wel in de 
thuisopvangsituatie het geval zijn.

Conclusie:
De voorzitter concludeert dat het voorstel als hamerstuk naar de raad gaat.

7. Kadernota 2023 Duo+

Ons Diemen meldt dat de fractie kan instemmen met de gevraagde beslissing.

D66 memoreert dat de burgemeester vorige week heeft toegezegd dat bekeken wordt of de 
toolbox ethisch verantwoorde informatie bij het data gestuurd werken in het kader van het 
veiligheidsplan kan worden gebruikt. Is de burgemeester bereid om te onderzoeken of deze 
toolbox ook van waarde kan zijn voor het werken met data gestuurde informatie door Duo+?

Onafhankelijke Partij Diemen hoort geen klachten over de kwaliteit en de kosten. Er was een 
raadsledenwerkgroep voor Duo+. Is die inmiddels verdwenen en is het niet meer nodig? 
Wordt de inkoop van verbonden partijen ook toegepast door Duo+? Diemen is gegroeid en 
de vraag is of de samenwerking met Duo+ nog wel nodig is of juist zou moeten worden 
uitgebreid om de kwetsbaarheid op een aantal zaken te verminderen? Al eerder is gevraagd 
of de rekenkamer dit in kaart zou kunnen brengen.

GroenLinks vindt het fijn dat aan Duo+ het verzoek wordt gedaan om voortaan afkortingen 
voluit te schrijven. Het zou een goede zaak zijn als de volgende keer bij ontwikkelingen iets 
meer toelichting wordt gegeven.

PvdA merkt op dat het werken met data bij beleidsontwikkelingen een voordeel kan hebben 
maar er zitten ook gevaren aan het interpreteren van data. In 2023 wordt een aparte cluster 
georganiseerd om deze ontwikkeling invulling te geven. Komt daar nog een terugkoppeling 
van?

VVD begrijpt dat er weer een verandering in de aansturing nodig is. Kan de burgemeester 
nader uitleggen wat er gaande is op het managementgebied en of de gemeente zich zorgen 
moet gaan maken of de basis wel op orde kan worden gekregen of is die 
organisatieverandering juist nodig om de basis op orde te krijgen?

De heer Boog zal onder de aandacht brengen bij Duo+ of ze ook gebruik kunnen maken van 
die toolbox. Echter, taken op het gebied van handhaving en veiligheid heeft Diemen in de 
eigen organisatie zitten in tegenstelling tot Ouder-Amstel en Uithoorn die de tak handhaving 
onder Duo+ hebben gebracht. Overigens is de alertheid op dat terrein groot bij Duo+.
Er zijn nog steeds de voordelen als het gaat om de onderdelen kwaliteit, kosten en 
kwetsbaarheid. Er is steeds discussie geweest of het raadsledenplatform in stand moet 
worden gehouden. Uiteindelijk is ervoor gekozen om dat wel te doen. Als de 3 
gemeenteraden ervoor kiezen om het voort te zetten is er straks weer een nieuw 
raadsledenplatform voor Duo+. Misschien is het goed om daar contact over op te nemen met 
de andere gemeenten of daar nog steeds behoefte aan is want er wordt wisselend over 
gedacht.
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Soms wordt met andere gemeenten gekomen tot gezamenlijke inkoop als daarmee de 
kosten kunnen worden gedrukt of betere kwaliteit kan worden gekregen. Dat gebeurt op het 
terrein van het sociaal domein, bedrijfsvoering enzovoort. 
Op het terrein van ICT is een bepaalde schaalgrootte nodig om dat goed te organiseren. 
Voor bepaalde taken is het van belang dat een organisatie een bepaalde body heeft, ook om 
de juiste expertise in huis te kunnen halen en om ook kwaliteit te kunnen leveren. Op diverse 
terreinen heeft Duo+ nog steeds een meerwaarde. Natuurlijk kan het zijn dat Diemen op 
bepaalde terreinen wat sneller wil en er kan altijd een bepaalde spanning zitten tussen een 
gemeente en een uitvoeringsorganisatie. Wat nu ook wordt gezien bij de andere gemeenten 
is dat deels de strategische functies in de eigen organisatie worden gehouden. Bij financiën 
was dat al gedaan bij de start van Duo+ en uiteindelijk is dit voor communicatie weer 
teruggenomen. In de toekomst zou je kunnen kijken of je één iemand voor P&O in je eigen 
organisatie nodig hebt om dat op een goede manier te kunnen doen terwijl de verdere 
uitvoering in Duo+ kan plaatsvinden. Je ziet bij de andere gemeenten dat ze wat voelen voor 
dat model waar Diemen al de eerste stappen in heeft gezet. Het is ook goed om na verloop 
te kijken naar wat werkt en wat kan er beter.
Het is niet zo dat er sprake is van problemen maar er wordt gekeken naar de meest 
efficiënte aansturing en welk model past daarbij, ook qua directie. Uiteindelijk is gekozen 
voor een tweekoppige directie met één algemeen directeur. Er wordt nu bekeken hoe dit 
bevalt in de praktijk en of de verantwoordelijkheden misschien weer net iets anders verdeeld 
moeten worden, misschien met afdelingsmanagers.
Vaak is niet even helder dat Diemen niet meedoet met Buurt en Burger en alleen met 
Bedrijfsvoering. In het bestuur van Duo+ kwam vandaag de vraag of Diemen, net zoals de 
andere gemeenten, behoefte heeft aan een informatiebijeenkomst over Duo+. Daarop heeft 
spreker gezegd dat het later misschien wel handig is maar dat er nu al een heel erg druk 
inwerkprogramma is. Eerst zal worden geïnventariseerd welke vragen er nog leven bij de 
raadsleden zodat daar heel gericht een programma op kan worden gemaakt. Om de zoveel 
tijd wordt een themabijeenkomst georganiseerd over bijvoorbeeld informatieveiligheid.
Dit is in principe een beleidsarme kadernota en er is nu voor gekozen dat wanneer er nieuwe 
ontwikkelingen zijn, ook met een prijskaartje, dat zoveel mogelijk zal lopen via de bestaande 
P&C-cyclus, dus via de eigen kadernota en de eigen begroting zodat de raad extra wensen 
kan afwegen tegen andere dingen die moeten gebeuren binnen de gemeente.
De gemeente moet steeds stappen zetten in het kader van de Wet Open Overheid en de 
raad zal nader worden geïnformeerd over welke stappen daarin worden gezet binnen Duo+ 
en de gemeente Diemen om te voldoen aan alle eisen die de wet stelt.

Conclusie:
De voorzittter concludeert dat het voorstel als hamerstuk naar de raad gaat.

8. Sluiting

De voorzitter sluit de vergadering om 21.41 uur.


